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Măsuri restrictive prelungite

Comitetul Județean pentru 
Situații de Urgență Ilfov 
a adoptat, în ședința 
extraordinară din 17 
ianuarie 2021, Hotărârea 
4, privind măsurile 
dispuse pentru unele 
localități din județ.
Astfel, având în vedere 
că rata de incidență 
cumulată a cazurilor în 
ultimele 14 zile este mai 
mare de 3/1.000 locuitori, 
pentru următoarele două 
săptămâni, începând cu 
data de 17.01.2021, ora 
20.00 și până în data de 
31.01.2020, ora 20.00, la 
nivelul județului, pentru 
localitățile în care nu este 
instituită carantină zonală, 
se dispun următoarele 
măsuri (de fapt se 
prelungesc măsurile 
vechi):
 interzicerea 
activității cu publicul a 
operatorilor economici 
care desfășoară 
activități de preparare, 
comercializare și consum 
al produselor alimentare 

și/sau băuturilor alcoolice 
și nealcoolice, de 
tipul restaurantelor și 
cafenelelor, în interiorul 
clădirilor;
 activitatea 
restaurantelor și a 
cafenelelor din interiorul 
hotelurilor, pensiunilor 
sau altor unități de cazare 
este permisă doar pentru 
persoanele cazate în 
cadrul acestor unități;
 interzicerea activității 
cu publicul a operatorilor 
economici licențiați în 
domeniul jocurilor de 
noroc;
 interzicerea organizării 
și desfășurării activității în 
cadrul cinematografelor, 
instituțiilor de spectacole 
și/sau concerte.
Pentru localitățile ilfovene 
care în acest moment 
se află sub măsura de 
carantinare zonală - 
Ciorogârla și Dascălu - la 
încetarea aplicabilității 
măsurii de carantină se 
pun în aplicare prevederile 
de mai sus.

Numărul deceselor în-
registrate în luna noiem-
brie 2020 a fost de 34.769 
(18.716 bărbaţi şi 16.053 
femei), cu 7.278 decese 
(3.923 bărbaţi şi 3.355 fe-
mei) mai multe decât în 
luna octombrie 2020 şi 

cu 14.287 mai mare faţă 
de luna noiembrie 2019. 
Numărul deceselor copii-
lor cu vârstă sub 1 an, în-
registrate în luna noiem-
brie 2020, a fost de 84 co-
pii, în scădere cu 23 de-
cese faţă de luna octom-

brie 2020 dar cu cinci mai 
mare decât cel înregistrat 
în luna noiembrie 2019. 
”Efectele crizei sanitare 
asupra fenomenelor de-
mografice sunt vizibile, în 
special în cazul deceselor 
care, din luna iunie, au în-
registrat un trend crescă-
tor faţă de lunile cores-
punzătoare din anul 2019 
şi în cazul căsătoriilor ca-
re, începând cu luna mar-
tie, au înregistrat scăderi 
ale numărului de eveni-
mente faţă de lunile co-
respunzătoare din 2019”, 
explică INS.

În luna noiembrie 
2020 s-a înregistrat naş-
terea a 13.754 copii, 

cu 2.792 mai puţini co-
pii decât în luna octom-
brie 2020, dar cu 646 mai 
mulţi comparativ cu ace-
eaşi lună din 2019. Date-
le INS arată că numărul 
naşterilor a scăzut în fie-
care lună faţă de aceeaşi 
perioadă din anul prece-
dent dar, începând cu lu-
na august 2020, s-a în-
registrat lunar un număr 
mai mare de născuţi-vii 
faţă de lunile corespun-
zătoare din anul 2019. Cu 
toate acestea, din luna fe-
bruarie 2020, sporul natu-
ral negativ s-a accentuat 
lunar, faţă de aceeaşi lună 
din anul precedent.

În luna noiembrie 

2020, la oficiile de stare ci-
vilă s-au înregistrat 4.639 
căsătorii, cu 5.351 mai pu-
ţine decât în luna octom-
brie 2020 şi cu 1.916 mai 
puţine decât în aceeaşi lu-
nă din anul precedent.

Numărul divorţurilor 

pronunţate prin hotărâri 
judecătoreşti definitive şi 
conform Legii 202/2010 a 
fost de 1.987 în noiembrie 
2020, cu 558 mai puţine 
decât în octombrie 2020 
şi cu 840 mai puţine de-
cât în noiembrie 2019.

Primarul Sectorului 2, 
Radu Mihaiu, vrea să 
transforme tramvaiul 21 
în metrou ușor, adică 
să-l ducă sub pământ 
și să extindă linia până 
în Voluntari, a explicat 
edilul pentru HotNews.
ro. Deocamdată este 
vorba despre o idee, 
iar pentru realizarea 
proiectului vor fi 
accesați bani europeni, 
prin Green deal - 
PNRR. Problema este 
că transportul public 
nu este în competența 
primăriei de sector, ci 
a Primăriei Capitalei, 
așadar trebuie acordul 
instituției, iar pentru 
extinderea în Voluntari, 
trebuie să fie de acord 
și primarul orașului, 
Florentin Pandele.

”Pe linia tramvaiu-
lui 21 ar trebui să se fa-
că magistrala de metrou 
M7, dar durează foarte 
mult până vor începe lu-
crările, deoarece sunt pri-
oritizate alte proiecte, şi 
atunci vreau să accesez 
nişte bani din PNRR, ca-
re sunt ”green”, ca să bag 
tramvaiul pe sub pământ, 
să-l transform în metrou 
uşor. De ce? Pentru că va 
merge mult mai repede, 
iar costurile nu sunt aşa 
de mari ca la metrou, fi-
indcă nu trebuie să treci 
pe sub clădiri, nu trebuie 
să faci exproprieri, practic 
va merge pe sub actuala 
linie a tramvaiului 21. Mi 
se pare o idee bună şi es-
te relativ ieftin, fiindcă nu 
trebuie să merg la adânci-
me mare, poţi să acoperi 
la suprafaţă ca să amena-
jezi altceva acolo. Pe zo-
na Moşilor Vechi nu fa-
cem nimic, acolo este zo-
nă protejată”, a declarat 

Radu Mihaiu pentru Hot-
News.ro.

Transport public 
vs. autoturism 
privat

Edilul spune că ac-
tuala bandă unică, fă-
cută de administraţia Fi-
rea, nu este foarte efici-
entă din cauza conflicte-
lor de trafic din intersecţii, 
iar miza este ca tot mai 
mulţi oameni să renunţe 
la maşina personală şi să 
folosească transportul pu-
blic.  ”Actuala bandă unică 
nu este foarte eficientă, 
iar miza este de fapt să 
extind linia până în Ilfov, 
în Voluntari, ca să reduc o 
parte din traficul generat 
de cei care fac zilnic nave-
ta. Dacă vor putea ajunge 
în 20 de minute din Ilfov 
în centrul Bucureştiului 
cu tramvaiul, nu cred că 
vor mai folosi maşina. 

Eu cred că şi primarul de 
acolo va vrea, fiindcă pro-
iectul aduce beneficii ma-
ri comunităţii. Și Nicuşor 
Dan (n.r. - primarul ge-
neral al Capitalei) cred 
că va vrea să facem asta 
dacă eu vin cu proiectul, 
cu banii şi pot să asigur 
cofinanţare”, a mai expli-
cat primarul.

”(…) Vom avea o în-
tâlnire să discutăm des-
pre costuri şi, de princi-
piu, până unde va merge 
în Ilfov. Dacă totul merge 
bine, cred că lucrările de 
construire ar putea înce-
pe până la finalul acestui 
mandat”, a mai spus Radu 
Mihaiu. 

Una dintre cele 
mai performante 
linii de tramvai din 
București

Primăria Capitalei a 
montat gardurile de pe 

linia tramvaiului 21 în-
tre complexul Europa şi 
Calea Moşilor intersecţie 
cu Bd. Carol I la finalul 
anului 2017, investiţia fi-
ind de circa 1,5 milioane 
lei. După implementarea 
soluţiei, timpul de parcur-
gere a traseului a scăzut 
aproape la jumătate, fiind 
una dintre cele mai per-
formante linii de tramvai 
din Bucureşti, alături de 
41. Problema este că pe 
segmentul de pe Moşilor 
Vechi, tramvaiul nu are 
bandă unică sau priori-
tate şi pierde foarte mult 
timp blocat în trafic pe o 
porţiune de câteva sute 
de metri. Pe zona respec-
tivă, în Planul Integrat de 
Dezvoltare Durabilă se 
prevedea scoaterea trafi-
cului, prioritizarea trans-
portului public şi a pietoni-
lor, însă Primăria Capitalei 
pare că a renunţat la pro-
iect, potrivit HotNews.ro.

Sporul natural negativ, în creștere
Sporul natural negativ (când numărul 
născuților vii este mai mic decât numărul 
decedaților) a crescut de aproape trei ori 
în luna noiembrie 2020 față de cel din 
luna noiembrie 2019, cu un minus de 
21.015 persoane, față de un minus de 
7.374 persoane în luna noiembrie 2019, 
se arată într-un comunicat al Institutului 
Național de Statistică (INS).

Dezbatere publică pentru 
metrou uşor până în Voluntari

Pe fondul temperaturilor 
scăzute, se constată 
o creștere a numărului 
incendiilor produse la 
gospodării, iar vârstinicii 
sunt principalele victime 
ale acestor evenimente. 
De cele mai multe ori, 
incendiile sunt cauzate 
de nesupravegherea 
lumânărilor aprinse, 
precum și de exploatarea 
necorespunzătoare a 
sistemelor de încălzire și 
neverificarea coșurilor 
de fum.
Verificarea, repararea 
și curățarea periodică a 
coșurilor de evacuare a 

fumului sunt obligatorii! 
Este interzisă folosirea 
sobelor și a altor 
mijloace de încălzire 
defecte, cu improvizații, 
supraalimentate 
cu combustibili sau 
nesupravegheate, 
precum și aprinderea 
focului prin utilizarea 
lichidelor inflamabile!
De asemenea, pentru 
evitarea oricăror 
potențiale pericole, 
este recomandată 
montarea detectoarelor 
de gaz, precum și a 
detectoarelor de incendiu 
în locuințe.

Atenție la incendii!


